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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Polt Péter, legfőbb ügyész 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ön szerint minden rendben volt a Miniszterelnökség 
közbeszerzésének kiírásával kapcsolatban?" 

Tisztelt Legfőbb Ügyész Úr!

Az atlatszo.hu portálon található „Nem vizsgálják a Miniszterelnökség jogsértőnek tűnő tenderét,
amelyben  Mészáros  ügyvédje  is  felbukkant„  című  tényfeltáró  cikk  arról  ír,  hogy  „a
Miniszterelnökség jogsértő közbeszerzéssel keresett volna közbeszerzési szakértőket.”:

„Augusztus  végén  írtuk  meg,  hogy  újra  kiírta  a  Miniszterelnökség  a  június  végén  visszavont,
közbeszerzési  tanácsadók kiválasztására  kiírt  jogsértő  közbeszerzési  eljárást.  Az  eset  azért  volt
teljesen abszurd,  mert  éppen azokat  a  szakértőket  keresték a felhívással,  akik  a közbeszerzések
szabályosságát vizsgálták volna – többek között az uniós források felhasználásánál.

Az első alkalommal a pályázó többek között azt kifogásolta, hogy a Miniszterelnökség „valamennyi
közbeszerzési  rész  vonatkozásában  jogellenesen  határozta  meg  az  alkalmassági
minimumkövetelményeket”, továbbá a kiírásban túl sok volt a tervezhetetlen elem, a kötbér pedig
aránytalanul magas.

Annak a tendernek végül nem lett eredménye, mert a Miniszterelnökség visszavonta azt. Aztán újra
nekifutottak a kiírásnak, amit azonban láthatóan változatlan feltételekkel indítottak meg – talán
abban reménykedve, hogy ezúttal nem támadják meg a pályázók.

Ez a várakozásuk azonban nem igazolódott be: a forgatókönyv ugyanis nagyjából ugyanaz, mint az
előző tender esetében. Egy pályázó ismét előzetes vitarendezési kérelmet nyújtott be, kifogásolva a
kiírás jogsértő feltételeit, a Miniszterelnökség pedig ismételten elutasította azt. Ezután újabb panasz
érkezett: ez már a túl alacsony óradíjakat kifogásolta az ajánlattevők esetében. A Miniszterelnökség
erre is választ adott (nyugtatni próbálta a panaszost), ám közben váratlan dolog történt: felbukkant
az Integritás Hatóság.



A kormány által  létrehozott,  közpénzből működtetett  szervezet  jogorvoslati  kérelemmel fordult  a
Közbeszerzési Döntőbizottsághoz a tenderrel kapcsolatban. Most azonban kiderült, hogy hiába.

A Döntőbizottság ugyanis megszüntette a jogorvoslati eljárást arra hivatkozva, hogy „a hivatalbóli
kezdeményező nem európai uniós forrásból megvalósuló közbeszerzési eljárással szemben nyújtotta
be  hivatalbóli  kezdeményezését,  melynek  okán  hiányzik  a  hivatalbóli  kezdeményezés
előterjesztéséhez szükséges kezdeményezési jogosultsága”. Ez pedig „olyan eljárásjogi akadálynak
minősül, hogy a Döntőbizottság a kezdeményezést érdemben nem vizsgálhatta.”

Vagyis,  mivel  nem  uniós  forrásokból  fizetnék  a  szakértőket,  az  Integritás  Hatóságnak  nincs
lehetősége jogorvoslati eljárást kérni.

Így pedig hiába merült fel a jogsértés gyanúja, úgy tűnik, egyelőre senki sem vizsgálja érdemben a
Miniszterelnökség tenderét.”

 

Kérdezem Önt:

Ön szerint minden rendben volt a Miniszterelnökség közbeszerzésének kiírásával kapcsolatban?

 

Budapest, 2023. október 28.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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